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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic a 
diariet@vinaros.es i no podran sobrepassar 
les 25 línies en Times New Roman (cp.12), 
excepte en el cas de partits polítics 
amb representació municipal que tenen 
assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.

VinaròsE L  D I A R I E T

La Regidoria de Promoció de la Ciutat i Interés Turístic 
ha organitzat una reunió amb el sector de la restauració 
local on s’ha compartit una proposta de reconfiguració 
de les Jornades de Cuina i el Concurs de Cuina aplicada 
al Llagostí de Vinaròs, adaptada a la situació actual. 
La proposta, que ha estat traslladada per mitjà d’una 
reunió virtual, ha rebut una predisposició favorable 
per part del sector. D’aquesta manera, el regidor de 
l’àrea ha traslladat la necessitat que els establiments 
que vulguen participar manifesten el seu interès 
abans del dia 22 de març a les 12:00 h. 

Per tal de manifestar l’interès i/o aclarir dubtes pel que 
fa a la possible participació, cal posar-se en contacte 
amb Turisme Vinaròs, per mitjà de: turisme@vinaros.
es o bé al telèfon 964 455 253.
Per a finalitzar, el regidor Marc Albella ha volgut 
traslladar que “tot i la incertesa actual ocasionada 
per la Covid-19, la proposta plantejada demostra la 
resiliència del departament de Turisme i possibilita 
continuar organitzant activitats conjuntament amb el 
sector per als visitants de la destinació, així com també 
per als residents de la localitat.

Turisme Vinaròs aposta per la  
participació local en el proper  
Concurs de Cuina Aplicada del  

Llagostí de Vinaròs
El regidor de Promoció de la Ciutat, Interés Turístic, Marc Albella, 
ha traslladat una proposta d’organització adaptada a la situació 

sanitària actual per tal d’ajudar al sector local
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La Generalitat decreta noves mesures 
contra el coronavirus

El president de la Generalitat, Ximo Puig anunció 
la reapertura, con un aforo máximo del 30% y con 
limitaciones, del servicio de hostelería en interiores 
y de las instalaciones deportivas, como principales 
medidas acordadas tras la Mesa Interdepartamental 
para la Prevención y Actuación ante la COVID-19.
Los nuevos acuerdos que estarán en vigor hasta el 
12 de abril.
En concreto, respecto de la actividad hostelera se 
ha acordado ampliar el aforo de las terrazas al 100% 
y se permite el servicio en el interior de los locales 
con un aforo máximo del 30%, manteniendo 
los requisitos actuales, es decir, con un máximo 
de cuatro personas por mesa y con mascarillas 
mientras no se consume, garantizando la 
ventilación obligatoria en interiores, sin servicio de 
barra, y hasta las 6 de la tarde como hora de cierre. 
En segundo lugar, se permite la reapertura de los 
gimnasios, pabellones, piscinas e instalaciones 
deportivas de interior, con un aforo máximo 
de un tercio; así como la reanudación de las 
actividades de ocio educativo, ludotecas y 
centros de ocio juvenil, en grupos de hasta diez 
personas, y con un aforo máximo de un tercio. 
En cuanto a la tercera medida novedosa, se 
aumenta en un tercio el aforo para ceremonias 
nupciales, bautizos, velatorios o similares, 
con un máximo de 20 personas al aire libre 
y de 15 personas en espacios cerrados. 
Asimismo, el resto de medidas actualmente 
vigentes se prorrogarán hasta el final de la Pascua, 
entre las que cabe destacar la restricción de la 
movilidad nocturna entre las 10 de la noche y las 
6 de la mañana; la limitación de las reuniones en 
viviendas a las personas convivientes, siguiendo 
el criterio del Ministerio y con las excepciones 
ya previstas; y la prórroga del perimetraje 
autonómico de la Comunitat Valenciana. 
 
El president ha señalado que las medidas han 
sido adoptadas para poder “facilitar el trabajo 
y la actividad económica”, permitir “un poco de 
vida social y levantar el estado anímico”, pero 
manteniendo el marco de restricciones “más 
cauteloso de España”, y siguiendo el criterio 
de los expertos y de “la experiencia adquirida”. 
 
No obstante, ha instado a la población a continuar 
actuando con “máxima prudencia”, manteniendo 
la distancia de seguridad, ventilando los 
espacios cerrados y llevando la mascarilla, ya 
que según ha dicho “cada día que pasa es un día 
menos que queda para superar la pandemia”. 
 
Por último, ha agradecido la buena disposición de 
los sectores de la hostelería y del deporte, así como 
el tono de diálogo y de acuerdo que han mantenido 
durante estos días, y ha asegurado que “no hay nada 
que una más a toda la sociedad que la superación 
de la pandemia y la reactivación económica”. 
 
En la reunión de la comisión interdepartamental 

han participado la vicepresidenta y consellera de 
Igualdad y Políticas Inclusivas, Mónica Oltra; el 
vicepresidente segundo y conseller de Vivienda 
y Arquitectura Bioclimática, Rubén Martínez 
Dalmau; la consellera de Justicia, Interior y 
Administración Pública, Gabriela Bravo; el 
conseller de Educación, Cultura y Deporte, Vicent 
Marzà; la consellera de Sanidad Universal y Salud 
Pública, Ana Barceló, y los consellers de Economía 
Sostenible, Sectores Productivos, Comercio y 
Trabajo, Rafa Climent, y de Política Territorial, 
Obras Públicas y Movilidad, Arcadi España. 
 
Desescalada segura y responsable
Durante su intervención, el president ha asegurado 
que es necesario realizar una “desescalada 
responsable” para no “volver atrás”, por lo que se va 
a seguir dando pasos “seguros y prudentes”.
En este sentido, ha insistido en que se han 
suspendido las fiestas de Fallas, de Magdalena 
y de Pascua porque “todavía no estamos para 
fiestas”, ni para incrementar la movilidad, 

ni para aumentar la sociabilidad en exceso. 
 
El jefe del Consell ha incidido en que “hay que se 
prudentes y mantener la atmósfera de contención”, 
hasta la llegada del Plan de Vacunación Masiva, que 
empezará en la Comunitat Valenciana el mes de abril. 
Por otro lado, el president ha valorado la 
autorización de la vacuna Janssen, por parte de 
la Agencia Europea del Medicamento, que se 
convierte en la cuarta vacuna disponible. Además, 
esta vacuna solo requiere una dosis y puede 
administrarse sin limitación de edad, y podría llegar 
a la Comunitat Valenciana durante el mes de abril. 
 
Reducción del 96% de la incidencia
En el transcurso del acto, Ximo Puig ha 
destacado que en el último mes y medio se ha 
logrado reducir la incidencia de la COVID-19 
un 96%, al pasar de 1.500 casos a 57, la mayor 
reducción experimentada en España, por lo que 
la Comunitat Valenciana registra actualmente 
la mitad de incidencia que la media española. 

La Generalitat relaja las medidas y reabre con un aforo 
del 30% el Servicio de hostelería en interiores 

y las instalaciones deportivas



20 març de 2021

4

ACTUALITAT

L’Ajuntament de Vinaròs ha tret a licitació 
l’explotació de serveis de les platges del Fortí i 
Fora del Forat. En concret, es tracta de dos llocs 
d’hamaques i para-sols, així com un espai de venda 
de gelats i begudes (xiringuitos), a la platja del Fortí, 
mentre que per a Fora del Forat és tracta d’un lloc 
de Surf de rem o paddle surf i també d’un espai per 
a la venda de gelats i begudes. Tot per al període 
d’explotació 2021-2024.
Cal assenyalar que la superfície dels xiringuitos 
passarà dels 70m2 als 120m2, amb la possibilitat 
de muntar terrasses per assegurar la normativa de 
distanciament social per la Covid-19. D’altra banda, 
també cal destacar que tots els serveis que es 

treuen a explotació seran lliures de fum.
El regidor de Promoció de la Ciutat i Interés Turístic, 
Marc Albella, ha destacat que “l’any passat amb 
motiu de la Covid-19 es va recomanar, per part 
de les autoritats sanitàries, no fumar a les platges 
i cales com a mesura preventiva per evitar una 
possible propagació del virus”. En aquest sentit, 
Albella assenyalava que aquest any es farà una 
modificació de l’ordenança per aplicar aquesta 
normativa de forma definitiva i fer de la costa 
de Vinaròs un espai lliure de fum, fet que també 
s’aplicarà als nous serveis que s’adjudicaran.
Albella ha recordat que anteriorment ja es va fer una 
prova pilot a la platja de Fora del Forat amb bona 

acollida per part de la ciutadania i una important 
reducció del llançament de burilles a l’arena.
D’altra banda, el regidor assenyalava que “l’objectiu 
de la licitació és garantir unes prestacions de 
qualitat per als centenars de banyistes que cada 
any gaudeixen del litoral de Vinaròs”. Segons 
comentava aquests serveis s’afegiran a les feines de 
neteja, manteniment i posada a punt de les platges 
per part de l’Ajuntament per  garantir una costa 
excel·lent.
Per més informació poden consultar les bases 
al següent enllaç: http://www.dogv.gva.es/
datos/2021/03/12/pdf/2021_2435.pdf

L’Ajuntament treu a licitació l’explotació 
dels serveis de les platges

El concurs s’ha publicat al Diari Oficial de la Generalitat Valenciana i les ofertes es podran 
presentar via telemàtica fins al 29 de març, amb un període d’explotació per al 2021-2024

Dijous havia de començar l’administració de les 
dosis entre els docents i personal dels centres 
educatius, però no va poder ser degut a que la 
vacuna prevista era la de AstraZeneca, que després 
de diferents casos de trombosi ha estat suspesa 
a diferents països de la Unió Europea, entre ells 
Espanya.
Vinaròs, juntament amb Castelló i Vila-real, ha via 

estat un dels municipis escollits de la província 
per a realitzar les vacunacions, entre la comunitat 
educativa. Divendres de la setmana passada, els 
tècnics de Sanitat es van traslladar fins al Poliesportiu 
Municipal per veure les instal·lacions i, juntament 
amb la Brigada d’Obres i Serveis, organitzar l’espai 
per a poder realitzar les vacunacions.
L’alcalde de Vinaròs, Guillem Alsina, ha destacat 

que «des de l’equip de govern hem oferit la màxima 
col·laboració possible a la Generalitat i a tot el 
personal sanitari, per dur a terme la campanya 
de les vacunacions amb totes les garanties de 
seguretat”.
Alsina ha explicat que el pavelló quedarà preparat 
a la espera de la ressolució de la Unió Europea 
sobre la seguretat d’aquesta vacuna. 

La vacunació de la comunitat educativa 
al pavelló poliesportiu municipal, a la espera de la 

decisió de Sanitat amb la vacuna d’AstraZeneca
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El Consistori de Vinaròs ha publicat a la Seu Electrònica l’anunci 
de convocatòria i les bases per a la provisió en propietat d’una 
plaça de tècnic de gestió vacant en la plantilla. El termini per 
a presentar les instàncies de participació serà a partir del dia 
següent de la publicació en el Butlletí Oficial de l’Estat, BOE.
Les funcions d’aquesta plaça seran totes aquelles relacionades 
amb la gestió, proposta d’execució, control, tramitació i impuls, 
estudi i informe, en general, les de col·laboració tècnica amb 
el subgrup superior. El sistema de selecció serà per oposició.
Per més informació es poden adreçar al Departament de 
Relacions Humanes o consultar les bases al web municipal 
dintre de l’apartat oferta pública.

L’Ajuntament de Vinaròs a través de l’empresa Cítrics 
Roquetes, adjudicatària del contracte de manteniment de 
les zones enjardinades del municipi, ha posat en marxa una 
prova pilot per aprofitar les restes de poda com a material per 
a fer compostatge. Els primers assajos els ha realitzat amb les 
restes de les oliveres de les avingudes del Papa Joan XXIII i 
Barcelona, així també com del carrer de la Muralla amb una 
màquina biotrituradora, que ha permés triturar la poda en el 
mateix moment que es realitzava.
El cap del servei de l’empresa Cítrics Roquetes, Francisco 
Gómez, ha destacat que “aquesta prova permet reduir el 
consum de combustible i ser més eficients, donat que la 
trituració es fa in situ i per tant es disminueix en un 75% el 
transport de les restes al punt de gestió del residu, sense 
incrementar els recursos de personal”.
Les restes vegetals triturades s’aprofitaran per a convertir-les 
en compostatge que s’utilitzarà en les zones enjardinades 
del municipi per a nodrir-les amb matèria orgànica, al mateix 
temps que es redueix el residu generat al municipi.
La regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, ha agraït la 
implicació de l’empresa en aquests projectes que milloren la 
gestió dels residus generats al municipi, que a més ajuden a 
protegir el medi ambient.

Anunci de convocatòria d’una plaça de tècnic de gestió 
vacant en la plantilla de l’Ajuntament de Vinaròs

L’Ajuntament inicia proves pilot per convertir 
les restes de poda en adob

L’objectiu és aprofitar el residu orgànic com a compostatge per a les zones enjardinades de la localitat
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La regidora d’Educació, Begoña López, va presentar dimarts al 
saló d’actes Provi García de la Biblioteca Municipal una nova 
edició del programa Easter English adreçat als xiquets d’infantil 
i primària. Enguany s’oferirà els dies 6, 7, 8 ,9 i 12 d’abril des de 
les 8:45h a les 13:30h.
López ha explicat que s’han preparat dues modalitats diferents. 
La primera tindrà lloc als col·legis Assumpció i Misericòrdia, 
amb activitats i tallers perquè els més petits es puguen divertir 
al mateix temps que aprenen. La segona opció, que es farà al 
centre educatiu Manuel Foguet, és l’Easter Sport amb la pràctica 
d’esports. En tots dos casos les activitats es faran en anglès 
perquè els xiquets i xiquetes al mateix temps que es diverteixen 
apreguen l’idioma. 
La regidora ha destacat que “per part de l’empresa IOCUM, que 
és l’encarregada d’oferir el servei, es compliran de forma estricta 
totes les mesures sanitàries establertes per la Generalitat 
Valenciana per tal garantir la salut dels xiquets”. En aquest sentit, 
assenyalava que l’Easter English serà un espai segur perquè els 
més petits puguen gaudir de les vacances de Setmana Santa, 
mentre els pares continuen amb la seua rutina diària.
Pel que fa a les inscripcions, es podran realitzar del 17 al 26 
de març a través de la pàgina d’Educació www.educacio.
vinaros.es. Un cop dintre només caldrà accedir a l’apartat 
“Activitats extraescolars” i seguir tots els passos que s’indiquen 
per a realitzar la matrícula dels xiquets. El preu és de 12€ i les 
inscripcions estan obertes per als alumnes des de P3 fins a 6é 
de Primària.
Per acabar, López va assenyalar que davant de qualsevol dubte 
o problema a l’hora de fer la matrícula es pot trucar als telèfons  
964 83 04 40 o al 630 29 45 63.

Educació presenta una nova edició de l’escola 
Easter English 

L’objectiu és oferir una activitat formativa als infants i ajudar als pares a conciliar 
la vida laboral amb la familiar durant les vacances escolars de Setmana Santa
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X.Flores
El Ayuntamiento de Vinaròs inició el lunes a las 
13.30 horas de manera telemática la  comisión  de 
investigación solicitada por el PP para esclarecer 
los criterios de la implantación del sentido único, 
la ampliación del paseo peatonal en la carretera 
de la costa sur, la causa por la que no se abrió un 
expediente administrativo y que no se solicitaran 
informes técnicos, y si ha habido un aumento de la 
siniestralidad respecto a años anteriores.  
  La  comisión  la forman siete miembros: un 
representante de cada grupo municipal y el edil 
no adscrito. El  portavoz de Ciudadanos en el 
Ayuntamiento de Vinaròs, Manuel Herrera es el 
presidente de esta comisión, que en su primera 
sesión acordó que la pròxima reunión serà el 
miércoles 24 de marzo a las 9 de la mañana y de 
manera presencial. En esta pròxima reunión ya 
se realizarán preguntas a los técnicos y políticos.  
“Básicamente hemos empezado a organizar su 
desarrollo para poder iniciar el cometido de la 
investigación, en la que mi objectivo es garantizar 
la máxima transparencia y alcanzar conclusiones 
claras para poder explicarlo a los vinarocenses. He 
pedido a todos los partidos la máxima colaboración, 
seriedad y compromiso para que esta comisión sea 
eficiente y no se convierta en un circo partidista”, 
señaló Herrera.
Las decisiones se aprobarán por mayoría simple 
y las conclusiones de esta  comisión  deberán ser 
expuestas en un pleno.  
La creación de esta comisión ha tardado seis 
meses en celebrarse -fue aprobada en el pleno de 
septiembre- principalmente debido al aumento 
de contagios de coronavirus que se produjeron en 
Vinaròs en estos últimos meses, hecho que obligó 
a tomar medidas desde el ámbito municipal para 
complementar las autonómicas. 
Cabe recordar que además de la solicitud de 

esta  comisión  por parte del PP, el PVI también 
presentó un recurso de reposición contra la 
decisión de la unidireccionalidad del vial que fue 
desestimado.  

“Competencia municipal”
Entonces, el alcalde, Guillem Alsina, explicó que 
“el procedimiento que se ha seguido para adoptar 
tal decisión fue, una vez mantenidas diversas 
reuniones con los Servicios Técnicos y con la 
Jefatura de Policía, ordenar a la Policía Municipal la 
unidireccionalidad de la vía”. Tal decisión, señalaba 
el primer edil “se ampara en las competencias 

municipales de ordenación del tráfico en las 
vías urbanas y de titularidad municipal y se ha 
basado en razones de seguridad vial y fluidez de 
la circulación que lo aconsejaban suponiendo 
las restricciones de circulación de vehículos y 
ampliación de espacios para peatones y bicicletas, 
todo ello para facilitar la práctica del deporte y 
el paseo con espacio suficiente para cumplir las 
normas de distanciamiento y mejorar a la vez la 
seguridad viaria”.   
Vecinos de la zona han constituido una plataforma 
y una recogida de más de 700 firmas contra el 
cambio de circulación.  

Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate-vinaros.com     estate.vinaros@gmail.com

+34 964 82 50 48

Disfruta de tu tiempo y dinero, 
        ¡ confía en nosotras !                    

¡Vendemos tu casa !

Vinaròs inicia de forma telemática la comisión 
de investigación sobre los cambios en la costa sur

La comisión está presidida por el concejal de Ciudadanos Emmanuel Herrera, 
y la próxima reunión será presencial el 24 de marzo 
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Saps com vas contagiar-te de Covid-19? 
Això no ho sabré mai. El primer lloc on 
vaig pensar que em vaig contagiar va ser 
a l’institut, encara que es compleixen les 
normes de  seguretat  tant  per part dels 
companys com dels alumnes, però  justament 
la  setmana  que jo vaig contagiar-me van fer 
la PCR a tot l’institut i tots els meus contactes 
van ser negatius, així que ho vaig descartar. 
És difícil saber-ho perquè amb tothom que em 

relacionava portava mascareta i  complíem  les 
distàncies de seguretat.

Quan et van ingressar a l’hospital i quan vas 
sortir recuperada?
Em van  ingressar  a l’hospital de Vinaròs el dia 
1 de novembre després d’estar vuit dies a casa 
amb el virus, el dia 2 per la nit vaig ser traslladada 
a l’hospital General de Castelló i em van donar 
l’alta el dia 11 de novembre.

Quins van ser els primers símptomes? 
Els símptomes d’una grip, febre, mal de cap i 
dolor muscular i ossi.

Però van evolucionar a pitjor 
Vaig començar amb els símptomes d’una grip 
tal com t’he dit, però cada vegada em trobava 
més malament. El que pitjor portava eren les 
nits. Tenia dolors musculars molt forts, era com 

Maria Jesús Sos Pascual

“Vaig pensar que 
em moria i em 
vaig despedir 

dels meus 
familiars”

X.Flores

Ens trobem en un moment en que les mesures contra el coronavirus s’estan relaxant progressivament per la millora en les 
dades de contagis i una menor pressió assistencial. Paral·lelament, es continua en les vacunacions com a esperança per tornar 
a la normalitat. Però cal seguir tenint molt present que la Covid-19 continua entre nosaltres, que encara hi ha defuncions 
diàries i  que qualsevol cosa que no siga seguir les mesures preventives pot suposar un nou pas enrera. 
Ara fa un any dels primers casos diagnosticats de coronavirus a Espanya. Des d’aleshores, hem sofert un degoteig de contagis 
amb desigual virulència dels símptomes entre les persones afectades. Alguns, desgraciadament, no ho han pogut comptar, 
altres ho han passat com un simple refredat o una grip, i n’hi ha que han superat la enfermetat però han hagut de ser 
ingressats i encara tenen efectes secundaris. Aquest és el cas de la nostra entrevistada.
Maria Jesús Sos Pascual és de Vinaròs i té 45 anys. Arquitecta tècnica de formació, imparteix classes a Secundària. A finals 
d’octubre va contagiar-se de Covid-19 i es va confinar a casa. Vuit dies després, els símptomes havien empitjorant tant que va 
decidir acudir a l’hospital comarcal de Vinaròs. La doctora va considerar que havia d’ingressar a l’UCI, però la pressió sanitària 
era tal en aquell moment que no hi havia llits disponibles. Per sort, aquella mateixa nit va poder ser traslladada a l’Hospital 
General de Castelló. Allí va passar uns dies difícils fins que va poder superar l’enfermetat. Ella ens explica la seua experiència 
en primera persona. 

Experiència personal 
com a pacient de Covid-19
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si tingués agulles clavades als braços, esquena 
i lumbars, i febre alta. Així vaig estar durant una 
setmana. Després ja va ser quan em van ingressar 
a l’hospital.

Què vas fer quan et vas començar a trobar 
pitjor? 
Al vuitè dia la saturació d’oxigen  la tenia 
per davall de 90 i va ser llavors quan vaig decidir 
anar a l’hospital.

Com vas saber la dada?
Va resultar molt important per a mi tenir un 
pulsioxímetre a casa, ja que en cap moment vaig 
notar la falta d’oxigen, no tenia sensació d’ofec. 
Des d’aquí dono  les gràcies a la persona que em 
va recomanar comprar-lo. Si no, segur que hagués 
pujat més tard a l’hospital i en pitjors condicions.

Què et van dir a l’hospital de Vinaròs quan hi 
vas anar? 
Em van diagnosticar  pulmonia bilateral i que 
havien d’ingressar-me per a tractar-me.

Però et van haver de traslladar a Castelló
Portava una quantitat alta d’oxigen i no saturava 
massa bé, la doctora va valorar que probablement 
hauria d’entrar aquella nit a UCI i no hi havia llits 
a Vinaròs. Aleshores es va  posar  en contacte 
en l’Hospital General de Castelló per si podien 
acceptar el meu ingrés i tindre un llit segur a l’UCI. 
Quan des d’allà ho van confirmar, a les  23 h  em 
van traslladar.

Et vas fins i tot arribar a despedir dels teus 
familiars...
Sí, i tant! El pitjor moment va ser quan la doctora 
de Vinaròs em va informar que em traslladaven a 
Castelló. Jo pensava que em moria. Quan vaig pujar 
a l’ambulància vaig fer un repàs de la meva vida i 
vaig pensar que fins aquell moment havia arribat, 
vaig  acomiadar-me de tots els que vull, pensant 
que no els tornaria a veure més. 

Vaig deixar a Vinaròs a la  meva  mare i a 
la meva germana que estava embarassada també 
contagiades de COVID-19. No sabia com 
evolucionarien elles i això em consternava. Per 
sort, no van tenir a penes símptomes. Ara ho veig 
tot com un malson, però es pateix moltíssim, és un 
virus que encara es desconeix al cent per cent.

Com vas viure els moments més dificils de la 
enfermetat?
Van ser moments d’angúnia. No saps el 
que passarà i no et lleves del cap que és un 
virus nou i no se sap tot d’ell. És inevitable 
pensar que la cosa pot anar malament. 
Però el que pitjor he portat és no tenir la companyia 
d’un familiar al meu costat, el no poder agarrar 
la seva mà, una carícia o una mirada dient-te que 
tot anirà bé… Això no  hauríem de  viure ningú, 
però  per  desgràcia  encara està passant i jo he 
sigut de les persones que he tingut sort perquè sí 
que me’n he pogut sortir.

Què et deien els metges? 
Els metges em deien que estigués tranquil·la 
que farien tot el que poguessen i més, 
però clar, “la processó anava per dins”. 
Els primers dies a Castelló venien els metges de 
l’UCI a veure’m a planta i cada vegada que els 
veia aparèixer pensava que ja em tocava ingressar 
a UCI, un d’ells en veure la cara d’esglai que feia em 
va dir unes paraules que no les oblidaré mai.

El què?
Em va dir: “A l’UCI no vas a morir-te, vas a recuperar-
te i si et fa falta et donarem tota l’ajuda possible, 
així que estiguis tranquil·la”. 
Aquelles paraules se’m van quedar gravades i des 
d’aquell dia vaig pensar que si feia falta allà que 
aniria, però per sort vaig estar tot el temps a planta. 
Em deien que tingués  paciència,  que a poc a 
poc aniria recuperant-me i arribaria el moment que 
no necessités portar oxigen.

T’ha quedat algun efecte secundari o estàs ja 
totalment recuperada?  
Ara fa 5 mesos i encara tinc problemes respiratoris. 
Quan  parlo  de seguit em  noto  que em falta aire, 
quan  inspiro  és com si no  pogués  entrar tot 
l’oxigen que necessito i això fa que em fatigue.

Ara, en perspectiva, com valores el tracte rebut 
pels sanitaris? 
No tinc paraules per expressar el meu agraïment. 
Són ells qui et donen el suport emocional i de 
veritat que no sé d’on trauen forces, però ho 
fan dia a dia, entren a veure’t amb un somriure 
que per a tu és una injecció d’esperança. 
Són les úniques persones que hi veia, 
esperava l’hora de la medicació, la visita 
del metge, l’hora de menjar..., per a poder 
veure una cara afectuosa i un somriure. 
La primera imatge que sempre em ve al cap quan 
hi  penso  és la de l’arribada a Castelló aquella 
nit; metges, infermeres i auxiliars esperant-
me a l’habitació i bolcats per a fer-me proves i 
preparar la medicació sense perdre ni un segon, 
tinc gravada la imatge de les dues infermeres 
amb els  EPI’s  i caient-los les gotes de suor pel 
front amb aquelles ulleres que s’anaven entelant 
mentre intentaven treure’m sang de l’artèria. 
Són heroïnes i herois sense dubte. Des d’aquí 
els  dono  les gràcies als metges, metgesses, 
infermers i infermeres, auxiliars, zelladors i 
zeladores i personal de neteja per acompanyar-me 
i donar-me tot el suport possible en aquells dies 
d’angúnia.

I el fet de que a Vinaròs no hi havia llits 
disponibles a l’UCI? 
Ningú es pensava que pogués aparèixer un virus 
com aquest i que ocorregués tot el que està 
passant. És l’hospital de la comarca i sempre hi 
ha hagut lloc per a atendre a tots els pacients, 
però com ha passat a tots els hospitals, s’han vist 
desbordats, no s’esperava aquesta situació. Sembla 
una pel·lícula de ciència-ficció.
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Els centres esportius de la localitat han 
reobert després del llarg tancament 
preventiu, permetent-se ara el 30% 
de l’aforament interior de pavellons, 
gimnasos, piscines i instal·lacions 
esportives d’interior.

Torna l’activitat als centres esportius
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X.Flores
El Mercat Municipal de Vinaròs ha estrenat 
la venda ‘en línia’ a través de la seva 
pàgina web www.mercatdevinaros.es 
amb 22 parades que ofereixen els seus 
productes per a ser repartits a domicili o 
poder ser recollits en consigna. Una nova 
manera de facilitar les compres als clients. 
El portal de compra ja està operatiu. El cost 
de l’enviament, gratuït fins al 30 d’abril, serà 
de 5 euros i els repartiments es realitzen de 
dimarts a divendres a partir de les 13 hores i 
fins a les 17 hores, mentre que la recollida en 
consigna és també de dimarts a divendres en 
horari de 12.30 a 14 hores i de 18.30 a 20 hores. 
Quant a l’àmbit de repartiment, serà 
inicialment el terme municipal de Vinaròs, 
encara que la idea és ampliar el radi en un futur. 
El nou projecte va ser presentat dimecres en 
el propi recinte del mercat per la regidora 
de Comerç, Anna  Fibla i la representant de 
l’associació de venedors, Ana  Goyenechea, 
a més d’un representant de la empresa 
informàtica.
Fibla  va destacar que la iniciativa portava 
treballant-se mesos, la pandèmia va obligar 
a retardar-la i s’ha fet finalment realitat 
gràcies a la col·laboració entre l’Ajuntament, 
l’Associació de Venedors del Mercat Municipal 
i la direcció general de Comerç i Consum. 
“La pandèmia ens ha fet veure que la venda 
en línia s’està imposant en molts domicilis, 

i moltes vegades a causa dels horaris del 
treball, hi ha gent que no pot visitar el 
mercat i acudir a comprar. D’aquesta manera 
incentivem que les compres puguin fer-se 
còmodament. És un gran esforç que estan 
fent els paradistes del mercat i esperem que 
la iniciativa tingui un bon acolliment ciutadà”, 
va assenyalar  Fibla, que va animar als veïns 
de Vinaròs “a donar un cop d’ull a la pàgina 
web del mercat municipal i es motivin per a 
realitzar la compra en línia si veuen que no 
poden acudir a realitzar la compra físicament”.

Repartiment a domicili i lliurament 
en consigna

La regidora de Comerç va destacar també la 
importància de la implantació del lliurament 
a domicili i de la recollida en consigna, igual 
que  Goyenechea, que va recalcar que la 
compra pot ser realitzada també per telèfon 
en cada parada o fins i tot per whatsapp. 
Per a realitzar la compra en línia és necessari 
entrar a la web www.mercatdevinaros.es 
que té un apartat  específic. Els productes 
poden ser agregats a la cistella de la compra 
per unitat o per pes, i pot fer-se de la llista 
general de productes o entrant en cada 
parada. Prèviament, el client ha de registrar-
se i el pagament ha de realitzar-se mitjançant 
targeta de crèdit. No hi ha de moment un 
import de compra mínima i la distribució la 
realitza l’empresa local Transportes Martínez.

El Mercat Municipal de Vinaròs estrena la venda en línia 
i el repartiment a domicili 
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Paula Sanz - als seus 25 anys – és una artista 

molt completa. Des de les arts plàstiques 

fins als tattoos, es deixa emportar per la 

inspiració de cada moment. Instagram s’ha 

convertit en una de les seves ferramentes 

per donar-se a conèixer com a artista a 

través de les seves dos comptes: @absolem.

blu on presenta els seus treballs artístics i 

@absolem.blu.tattoo per als seus inicis en 

el món dels tatuatges. A més, destaca que 

amb constància i treball, tot és possible. 

Tenies clar que et volies dedicar al 
món de l’art? 
Sí, sempre ho he tingut clar. Des de 
ben petita dibuixava a totes hores 
i als 6 anys els meus pares em van 
apuntar a classes de pintura i dibuix. 
Sempre he volgut fer la carrera de 
Belles Arts i sabia que aquest era el 
meu camí, així que no vaig parar fins 

a aconseguir-ho. 

D’on et ve la inspiració?
De molts llocs en realitat. Depenent 
del moment emocional o físic en 
què em trobo. Poden ser corrents 
artístics que em criden l’atenció, 
obres del passat o artistes actuals 
amb estils únics... però, sobretot de 
l’art japonès. M’agrada molt la seua 
estètica i ornamentació i, pel que fa 
a la meua inspiració actual, es tracta 
d’una vessant d’aquest corrent cap al 
món del tatuatge. 

“Em considero una artista 
multidisciplinària, sempre 
hi ha alguna ferramenta, 
tècnica o material que 
vull provar i veure quines 
possibilitats té.”

 
Tu vas estudiar Belles Arts, 
però hi ha molta gent que s’hi 
dedica igual, i en canvi, és 
autodidacta... Què creus que 
t’aporta el grau?
Amb el grau he après molta tècnica, 
no només de pintura i dibuix, sinó en 
moltes altres tècniques que m’eren 
totalment desconegudes. Em van 
brindar l’oportunitat de conèixer 
altres vessants de l’art que d’altra 
manera no les hagués conegut. 
L’escultura, la serigrafia o el gravat  són 
algunes de les coses que més em van 
agradar i em van ensenyar a treballar-
les d’una manera professional i a ser 
exigent amb el meu treball.
A tercer de carrera vaig poder gaudir 
d’una plaça a l’Acadèmia de Belles 
Arts de Bolonya, on la mentalitat al 
voltant de l’art és prou diferent que 
a Espanya. Allí em van ensenyar a 
extraure el meu potencial, a descobrir 
noves facetes de mi mateixa i noves 
maneres d’expressar allò que portem 
dins. 
D’altra banda,  el fet d’estar envoltada 
de gent que sent la mateixa passió 
per l’art que tu, et motiva a millorar, 
seguir creixent com artista i t’aporta 
diferents punts de vista sobre 
qualsevol qüestió.
Dins del món artístic, quina és 
la modalitat que més t’agrada?
Em costa decantar-me per alguna 
tècnica en concret perquè estic en 

constant canvi... Em considero una 
artista multidisciplinària, sempre 
hi ha alguna ferramenta, tècnica 
o material que vull provar i veure 
quines possibilitats té. Però, sobretot, 
m’agraden les arts plàstiques. 
M’agrada donar-li forma amb les 
meues pròpies mans i acabar tacada 
de pintura.
Tanmateix, no deixo de banda les 
arts gràfiques. Actualment, segueixo 
estudiant de manera autodidàctica 
tècniques d’il·lustració gràfica. 
Des de fa un any també has 
començat a fer tattoos... Com va 
sorgir aquesta iniciativa?
Com ja he mencionat abans, m’agrada 
l’art en moltes de les seves formes. 
Sempre m’han agradat els tatuatges 
i a mesura que m’anava fent tattoos 
més m’agradava aquest món... Però 
mai m’havia plantejat treballar de 
tatuadora. 
En la meua etapa estudiant a Sevilla 
vaig conèixer a una gran tatuadora 
que em va ensenyar els materials i 
el procés d’un tatuatge. En aquell 
moment se’m va obrir un nou món de 
possibilitats i vaig decidir aventurar-
me en aquest camí.
Creus que el món de l’art està 
infravalorat?
Totalment d’acord. Cada volta 
sorgeixen més agrupacions d’artistes 
a escala nacional i local lluitant contra 
la precarietat i pel reconeixement 
laboral i econòmic. Molts artistes, 

Laia Casanova

Paula Sanz: 
“En general, no se sap 
la dedicació, l’estima, 

les hores de treball o els 
diners invertits que hi ha 

darrere de cada obra”
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RedescubRiendo a 
los fRutos secos

Los frutos secos han pasado 
de ser un alimento prohibido 
a tenerlos ahora hasta en la 
sopa. Bueno, hasta en el vaso 
quería decir. Como vimos la 

semana pasada, ha habido un gran aumento en el 
consumo de bebidas vegetales, entre ellas de frutos 
secos, como la bebida de almendras o de frutos 
secos. 
Siempre les hemos tenido un poquito de resquemor 
porque “engordan”. Es un motivo muy simplista. No 
creo que el problema de engordar venga de los 
frutos secos, o al menos, sólo de los frutos secos. 
Dependerá de lo que nos movemos, de la calidad y 
de la cantidad de lo que comemos en el total del día. 
Los frutos secos son muy ricos en calorías cierto, pero 
estas calorías provienen de nutrientes de calidad, 
de grasas mono y poliinsaturadas y de proteínas. 
Igual que son muy nutritivos tienen un gran poder 
saciante. Además que tienen un gran contenido en 
fibra, d¡son ricos en vitamina E y ácido fólico. 
Por lo tanto, si estuviésemos en Factor X, los frutos 
secos crudos o tostados enteros tienen un sí 
absoluto.
 I he aquí el “quid de la cuestión”: C R U D O S,  T O S T 
A D O S  y  E N T E R O S. 
La semana pasada comentábamos un poco el 
sin sentido de ciertas bebidas vegetales por la 
concentración del vegetal. Hay bebidas vegetales 
con un 2% de almendras, esto es prácticamente 
agua. Por otro lado las calorías líquidas tienen un 
efecto saciante mucho menor que las calorías 
sólidas. 
Por otro lado también consumimos más cremas de 
frutos secos. Hace unos años era difícil encontrar 
cremas de frutos secos en los supermercados que 
no contuviesen azúcares y otros enemigos públicos. 
Ahora, con el auge del “realfood”, encontramos más 
versiones de cremas de frutos secos saludables 
en tiendas especializadas o grandes almacenes. O 
también la podemos hacer en casa. Simplemente 
poniendo los frutos secos en la batidora y un poco 
de paciencia. No hace falta más. Se nos abren un sin 
fin de posibilidades: crema de nueces, anacardos, 
cacahuetes... y mil combinaciones con frutas, 
especias como la canela o el cacao. De verdad 
que poco le tienen que envidiar a otras cremas 
comerciales. Pero ojo con comer demasiado. Es una 
opción más, sí; saludable, también; pero calórica, 
mucho. Pero Carla! Decías que los nutrientes son de 
calidad. Cierto. Pero también les hablaba de la opción 
sólida, y esta es semilíquida, el cuerpo no necesita 
tanta digestión para absorber los nutrientes, por lo 
tanto no es tan saciante como la versión sólida. 
Por lo tanto, los frutos secos crudos o tostados son 
la mejor opción como almuerzo, merienda, en el 
vermut, en la ensalada, en las salsas... 
Evite las versiones fritas, con azúcar y de más, ya 
que éstas si que son hipermegacalóricas y no 
precisamente de nutrientes de calidad... Consume 
de manera moderada las bebidas vegetales y las 
cremas de frutos secos.

Carla Escuder. Farmacéutica i Dietista-Nutricionista 
(@nutriestudio_dietistas)

inclosa jo, hem hagut d’escoltar frases com 
“Si a tu no et costa res”, “Em sembla massa 
car per al que és”, “M’ho regales?”, etc. En 
general, no se sap la dedicació, l’estima, les 
hores de treball, els diners invertits... que hi 
ha darrere de cada obra. 
En l’àmbit artístic, es duen a terme 
diferents concursos de diferents 
tècniques. T’has plantejat participar 
alguna vegada? Que n’opines?
Em vaig presentar una volta als 13 o 14 anys 
al certamen de pintura de l’Ajuntament de 
Vinaròs. Em van seleccionar per a l’exposició 
a l’Auditori i va ser una experiència bonica.
Els últims anys m’he centrat a formar-me i 
trobar el meu estil, i no tant en difondre la 
meua obra. Pot ser que sigui una bona opció 
per donar-me a conèixer, encara que el meu 
treball està un poc allunyat del convencional. 
He de dir que tinc opinions contrariades, ja 
que a nivell nacional hi ha molts artistes 
que tenen un cert nom i es presenten a una 
gran quantitat de concursos, per tant, és 
molt difícil per a artistes amb gran capacitat 
que estan començant. No descarto la idea 
de presentar-me a algun concurs per viure 
l’experiència i provar sort, però no crec que 
sigui una manera de guanyar-se la vida. 

“Les xarxes socials són una eina 
positiva i en l’actualitat, crec 
que és necessària per a molts 
artistes. És un portfolio personal 
actualitzat a l’era digital”
Creus que la indústria de l’art s’ha 
vist afectada per les diferents crisis 
que hem sofert en els últims anys?
Crec que si, en especial aquest últim 
any. Si parlem de la indústria en si, de 
museus i galeries, han suspès moltíssimes 
exposicions i la gent que s’ha de desplaçar 

a les ciutats per gaudir d’aquestes a deixar 
de fer-ho. Moltes galeries han hagut de 
tancar les portes per sempre, sobretot les 
més petites i, en conseqüència, els artistes 
que es menejaven en aquests àmbits han 
hagut d’autopromocionar-se, diversificar-se 
i malvendre totes aquelles obres  que s’han 
quedat sense exposar. 
Altres sectors, com la música o el teatre, és 
evident que també han sofert molt, ja que 
són disciplines que necessiten públic en 
directe i un ambient apropiat, i això és molt 
complicat avui dia. 
Xarxes socials com Instagram, 
Pinterest... han donat visibilitat al 
món artístic, creus que és una eina 
positiva per donar-te a conèixer com 
artista?
És una eina positiva i en l’actualitat, crec 
que és necessària per a molts artistes. És 
un lloc on qualsevol persona que estiga 
interessada en el teu treball tingui accés 
a veure la teua carrera artística i comprar 
el teu material, és una mena de portfolio 
actualitzat a l’era digital. Com artista et 
dóna l’oportunitat de difondre el teu treball, 
trobar possibles compradors, oportunitat 
d’exposar, o bé, fer una entrevista com 
aquesta, entre altres coses.
I mirant al futur... com et veus en 3 
anys?
Fins ara estic contenta amb la meua 
progressió tatuant, la meua il·lusió és 
consolidar-me en un estudi de tatuatge 
on poder seguir desenvolupant-me com a 
tatuadora i arribar a un nivell professional. 
No sé com estarà el món d’aquí a tres 
anys... però m’agradaria anar a tatuar a 
convencions de tattoo arreu del món.
A més, m’agradaria seguir fent obres 
plàstiques i digitals, i tindre la meua pròpia 
pàgina web on poder vendre els meus 
treballs.
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 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

MESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN       
C. Varador, 8 
964 45 59 90 

LA ISLA
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58

BANG BANG
Av. País Valencià, 2
722 88 23 99

COME IN CASA
Pl. St. Agustí, 3
964 84 47 41

DANIELL’S 
Av. Fco. José Balada, 15
964 86 09 60

DESPERADOS
C. Cala del Puntal, O, 8
964 40 10 26

GASTRO LAI
Pg. Blasco Ibáñez, 7
964 02 66 17

VINARÒS  
PER EMPORTAR
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY

ESTABLIM
EN

TS
 AMB MENJAR PER EMPORTAR

KAOS
C. Dr. Santos, 4
877 01 38 49

L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78

LA MAR DE BO
C. Cid, 16 local 1
864 81 39 09

LO CAPRITXO
C. Socors, 37
620 14 87 02

MANDRAGORA 
Mare de Deu del Socors, 33 
640 86 10 74

MCQUEEN
Av. Jaume I, 31
675 44 90 44

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)

Avís: Per a confirmar disponibilitat de 
l’oferta haureu de posar-vos en contacte amb 
l’establiment participant en aquesta iniciativa. 
L’Ajuntament de Vinaròs no es responsabilitza 
del tancament i obertura dels establiments.

MUU..!
C. St. Francesc, 31
964 04 40 75

NIRVANA
C. Dr. Segarra Obiol, 4 
Local 2
651 42 94 70

NOU ALBOCÀSSER
Pl. Sant Agustí, 4
605 11 84 33

NOU PARADA
C. St. Cristòfol, 2 
964 82 61 14 

RAFEL “LO CRISTALERO”
Av. Pau Béjar -  
C. Cervantes, 2
964 40 20 48 

TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24
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Salvador Quinzá Macip

SEMANA SANTA DE VINARÒS 2021 DECLARADA “FIESTA DE INTERÉS TURÍSTICO AUTONÓMICO”  (III)

ACTUALITATSETMANA SANTA VINARÒSE L  D I A R I E TVinaròs

Primero de los actos previos a la Semana Santa
Se realizó en la Parroquia de Santa Magdalena el pasado viernes, día 12 del presente mes de marzo.
Estuvo muy acertada la programación a cargo de la Cofradía del “Crist dels Mariners”, así como de su mismo consiliario 
mossèn Cristóbal Zurita Esteller párroco de la misma parroquia, en juntar los actos que se realizan en la “Capella del 
Cerme dels mariners” con lo que hubiera sido su ya “33ª edición” en que saliendo de la capella se baja en dirección de 
la “Platja dels pinets” donde se realiza la lectura de las 7 últimas palabras de Jesucristo en la cruz” para volver de nuevo a 
la capella, junto con la misa que todos los años realizan en la parroquia en memoria de todos los difuntos de su cofradía.
“La Semana Santa de Vinaròs no se ha suprimido”. Muy acertadas fueron las palabras ya en inicio de la misa a las 19,30 
horas de la tarde a cargo de mossèn Cristóbal, comentando que lo que están suprimidos son los actos que se celebran 
fuera de las parroquias, las grandes precesiones, vía crucis, etc. En esta ocasión juntaron los dos que les comento.
Comentaba en su homilía mossèn Cristóbal que la misa era en sufragio de los difuntos de la cofradía, y de los “vivos”, 
es decir, de todos. Estuvo muy acertado en comentar una de las 7 palabras que se realizan en la platja dels pinets. 
Concretamente comento la siguiente: “Mujer, aquí tienes a tu hijo.” Luego dijo al discípulo: “Ahí tienes a tu madre” (Jn 19, 
26-27).
Realmente en la parroquia estas impactantes frases las tenemos reflejadas en sendas imágenes. Por una parte tenemos 
la imagen de “La Dolorosa” y por otra la imagen del “Crist de la sed”, la cual, preside el presbiterio de la parroquia.
Como último acto se recordó la lectura de las “7 palabras” de forma presencial. El mossèn encendió y sostuvo el “cirio 
pascual”, cuatro personas sostenían velas y dos más sostenían sendos ramos de flores naturales. Con la entonación y 
canto del “Himne a la Serena Majestad del Crist dels Mariners” con letra del recordado anterior párroco, mossèn Miquel 
Romero Navarro y música del monje de Montserrat Odiló Planas, se dio el acto por finalizado.

6.  JESUCRISTO, CONSOLADO 
POR LA VERÓNICA: Vemos 
estampas de belleza en tu 
ascensión al Calvario. Como la de 
esta mujer compasiva que se te 
acerca para aliviar los sudores y 
la sangre de tu rostro.
“La fe es un impulso de confianza 
muy humilde, vuelta a tomar mil 
veces en el transcurso de nuestra 
existencia”.

7. JESUCRISTO CAE POR 
SEGUNDA VEZ:  Nos pasa en 
nuestros procesos de dolor: 
“¿No es suficiente, ya?” Tú 
nos das ejemplo: Avanzar de 
dificultad en dificultad.
“Un corazón sencillo consiste 
no comprender todo del 
Evangelio. Puede decir a Dios: 
“No me apoyo sobre mi fe. 
Lo que no comprendo, otros 
lo comprenden y aclaran mi 
camino”.

8. JESUCRISTO EXHORTA 
A LAS MUJERES DE 
JERUSALÉN: Lloraron por ti. 
Lloramos por ti, “árbol verde 
maltratado”. Lloramos por 
nosotros y por nuestro mundo 
–“árbol seco”- que tantos 
fuegos intentan quemar.
“Una sencillez así despierta a 
la compasión, nos hace estar 
atentos a quienes, a través de la 
tierra, conocen los abandonos, 
las humillaciones”.

9. JESUCRISTO CAE POR 
TERCERA VEZ: “Sin volver la 
vista atrás”. “No sabían lo que 
hacían” los que embarcaron 
en este mar de dolores. 
“Cuando seas levantado”, les 
perdonarás.
“No hay nada más tenaz que 
la memoria de las heridas y 
de las humillaciones. Buscar 
incansablemente perdonar y 
reconciliarse abre a un porvenir 
inesperado”.

10. JESUCRISTO, DESPOJADO 
DE SUS VESTIDURAS: 
Tu perfección de Dios es 
tu simplicidad. Todas las 
mediaciones: la palabra, la carne, 
los signos, son tus pedagogías 
para llegar a nosotros que somos 
complicados.
“Algunos días tenemos la 
impresión de orar con casi 
nada. Puede haber en ese 
momento como un despojo. Pero 
Dios nos permite consentirlo. 
Incluso cuando se produce en 
distanciamiento entre Dios y 
nosotros, podemos confiárselo 
todo, depositando todo en Él”.

Seguimos con las estaciones del “Vía Crucis”. Esta semana de la 6º a la 10ª
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JULIÁN, no te lo vas a creer…

¡Gracias  a todos los que apoyáis Músicos de Bremen
18 animalitos han encontrado su hogar en los últimos

dos meses!

Colabora para que otros también puedan encontrar a su familia : 

Rescate de Animales 
www.musicosdebremen.com

01638

Asociación sin ánimo de lucro ubicada en Canet Lo Roig (Vinarós)

ALFONSO CARCELLER TENA
Creo recordar, que la última vez que hicimos uso de 
las páginas del “Diariet” para nuestra comunicación 
anual, llevamos a cabo un “acalorado” debate, en 
el cual ya te anuncié que iniciábamos el periodo 
de la mayor crisis mundial que se recordaba 
hasta entonces, y que era imposible predecir las 
consecuencias.
Pues no te lo creerás, estuvimos más de dos meses 
encerrados sin poder salir de casa, un virus de 
origen “desconocido” que se manifestó por primera 
vez en China, nos tiene aún en jaque, con más de 
dos millones de personas fallecidas en el mundo 
por esta causa, y con más de 120 millones de 
afectados. La esperanza es que se ha desarrollado 
en tiempo record la vacuna que esperamos sea 
eficaz.
Aprendimos a besar con la mirada, soportamos 
los abrazos a distancia, no supimos convivir con 
la jugada ni tampoco olvidar tanta arrogancia. 
Abrazamos nuestros miedos sin consuelo, 
despedimos muchas almas confinadas, todas ellas 
nos esperan en su cielo, nos impulsan, nos animan, 
no nos paran.
Yo, hace casi un año que no visito nuestra ciudad, 

espero que me hayas notado a faltar, como dice 
el refrán, vale más que te noten a faltar, que que 
te noten a sobrar, un poco cutre pero muy real. 
No en vano, se suspendió todo, desde las fallas 
de tu querida Valencia, pasando por la semana 
santa, y acabando por todas las fiestas mayores de 
todas las ciudades, y llegando incluso, a la normal 
celebración de navidad. Decir que al menos se 
salvó tu carnaval, no así este año, que también ha 
sido víctima de la situación. 
Socialmente, la pandemia no ha afectado ni para 
bien ni para mal, es decir estamos exactamente 
igual, los que ostentan los poderes siguen 
ejerciéndolos, con más que razonables dudas sobre 
sus atribuciones, y los que sufren las consecuencias 
siguen soportando sus excesos.
Y en esta sociedad globalizada en la que nos 
encontramos, la situación mundial también 
tenía que afectar a la cosa más importante de las 
cosas que no son importantes, ya sabes a que me 
refiero. Estuvimos tres meses sin poder ver ni por 
la tele a nuestro Barça, porque en el campo aún 
hoy es imposible asistir. Y ante esta “tragedia”, los 
resultados fueron aún más trágicos. En los torneos 
domésticos, no dimos ni de lejos la talla, con el 

agravante de que el que se llevó el gato al agua 
fue quien menos queríamos que se lo llevase. Pero 
cuando salimos al exterior, fue peor aún, recibimos 
el mayor correctivo de la historia de la competición 
y por supuesto de la nuestra propia, en un ambiente 
hostil, prefabricado por los peores augurios, fuimos 
literalmente barridos por los bávaros.
Todo esto tuvo consecuencias, obviamente, 
nuestro baluarte mayor, quiso marcharse, y no 
gustó, así que quien tuvo que irse fue el mal gestor. 
Hace escasos días tenemos uno de nuevo, que a 
este llegaste a conocerlo y nos hizo pasar en su 
mandato, los mejores días de nuestras vidas, pero, 
como dicen en un conocido programa de humor 
“de moment, tot va malament”.
En fin, me hubiese gustado explicarte 
acontecimientos más confortable en todos los 
ámbitos, pero precisamente en todos nos ha ido 
y nos sigue yendo mal, por lo que no tengo más 
remedio que citar nuevamente a Manuel Foguet 
en sus crónicas deportivas en Radio Ulldecona. “A 
esperar tiempos mejores, desde Vinaròs y como 
siempre saludos cordiales”

Esta setmana han administrat la segona dosi de la vacuna 
contra la Covid-19 a Estefania López de 105 anys d’edat, una 
de les veïnes més ancianes de Vinaròs. Les infermeres del 
Departament de Salut s’han traslladat fins al domicili de la 
senyora Estefania per immunitzar-la contra el coronavirus. 
Recordem que aquesta vacunació forma part de la primera 
campanya per a protegir les persones més ancianes contra la 
pandèmia mundial.

Estefania López, de 
105 anys, vacunada 

contra la Covid 
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LA UNIÓ de Llauradors alerta de robatoris de 
la collita de garrofes durant els últims dies a la 
comarca del Maestrat just quan la campanya arriba 
ja a la seua fi, davant la impotència i ràbia dels 
productors que veuen com es fa malbé l’esforç de 
tot un any.
Un nou repunt en els preus de garrofes durant 
aquesta campanya, que cotitzen ara sobre els 0,71 
€/kg, i el major valor del producte en els últims 
temps podria estar darrere d’aquest augment 
dels robatoris en les explotacions de garroferes. 
Aquesta pujada de les cotitzacions en les últimes 
campanyes ha possibilitat una recuperació del 
cultiu davant el creixent interés que desperta 
aquest producte entre els consumidors.
LA UNIÓ traslladarà a la Delegació del Govern en 
la Comunitat Valenciana aquests fets perquè les 
forces de seguretat de l’Estat extremen les labors 
de vigilància tant en camp com amb qualsevol 
vehicle o magatzem sospitós de transportar o 
comerciar amb mercaderia robada.
Aquesta Organització Professional Agrària indica 
que els robatoris es produeixen perquè hi ha un 
mercat negre consolidat amb compradors segurs 
que es queden amb la mercaderia. LA UNIÓ 
reclama així major control i vigilància en els camps 
durant l’època de recol·lecció i que posteriorment 
es controle la procedència de les garrofes en 
la distribució comercial, així com s’investiguen 
aquells comerços o persones que es dediquen 
presumptament a comprar garrofes furtades en els 
camps.
És molt important que es controlen els punts 

sospitosos de venda d’eixa possible 
mercaderia robada, vertader centre d’atenció 
per a acabar amb aquests robatoris perquè 
“si es furta és perquè algú compra”. Aquesta 
organització creu que al contrari del que 
succeeix amb altres fruites i hortalisses on 
existeixen molts punts de venda, en el cas 
d’aquesta fruita seca és més fàcil perquè es 
concentren en uns pocs.
Els llauradors es queixen que per a poder 
vendre la seua producció en la cooperativa, 
organització de productors o comerç han 
de complir amb els requisits de traçabilitat 
que se li exigeixen, és a dir el lliurament de 
la documentació que acredite la propietat, 
varietat, quilos, polígon i parcel·la, i això 
contrasta amb la facilitat i impunitat que els 
lladres venen després la garrofa furtada.
En aquest sentit, LA UNIÓ reclama la col·laboració 
dels magatzems que compren ametla i garrofa amb 
les forces de seguretat de l’Estat perquè traslladen 
de seguida qualsevol possible mercaderia 
provinent d’un robatori. Així, els demana a les 
empreses del sector un major esforç i col·laboració 
a l’hora de comprar l’ametla o la garrofa, verificant la 
procedència i denunciant a tota persona sospitosa 
de vendre producte procedent de robatoris. També 
sol·licita als llauradors afectats que interposen la 
corresponent denúncia davant la Guàrdia Civil 
perquè s’inicie la investigació i conste el delicte 
en les estadístiques, clau per a un increment de la 
presència policial en el món rural.
La garrofa fins fa poc es considerava una producció 

marginal i amb preus que no compensaven el seu 
cultiu. Però últimament està sent un complement de 
renda per als productors en tindre major demanda 
per part de les empreses transformadores, fent-ho 
així més atractiu tant per als productors com per als 
lladres. Als llauradors els preocupa també la gran 
especulació que hi ha amb aquest cultiu perquè es 
troba en mans d’un monopoli de poques empreses.
Els llauradors cuiden els arbres durant tot l’any i fan 
laborioses tasques de recol·lecció per a percebre 
unes quantitats que ara és cert que són superiors a 
altres anys, però que obtenen molts més ingressos 
aquells que venen després la pasta i el garrofí per 
a alimentació o productes de la salut. De la massa 
ixen espesants o conservants i també edulcorants o 
productes per a la indústria farmacèutica.

LA UNIÓ de Llauradors alerta de robatoris de garrofes 
a la comarca del Maestrat 

Els bons preus d’aquesta campanya i el major valor del producte 
encoratgen als lladres a furtar les últimes collites
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El Departament de 
Salut de Vinaròs 
continua rebent 
mostres d’estima 

per part de pacients 
que han estat 
hospitalitzats 

durant la pandèmia

Sebastián Forner Roca, el que fuera presidente de la asociación de pacientes y familiares de 
enfermos renales del norte de Castellón (APFERCOM), ha fallecido a la edad de 62 años. 
Forner ha luchado en los últimos años en una larga reivindicación por unas mejores instalaciones 
sanitarias en Vinaròs para los enfermos renales y para dotar al hospital de un servicio de nefrología 
y unidad de diálisis.
La mejora de la calidad asistencial a los enfermos de la zona para limitar los continuos 
desplazamientos que hay que hacer a Castelló fue una de sus prioridades como presidente de la 
asociación. Hace pocas semanas nos daba la noticia de la apertura del nuevo centro de diálisis en 
la avenida Pablo Ruiz Picasso, lo que suponía un gran paso en esta mejora sanitaria tan largamente 
demandada. 
Sebastián ha sido un hombre siempre muy atento y amable. Descanse en paz. 

Fallece Sebastián Forner, presidente de APFERCOM 

Mostres
d’agraïment
als sanitaris

Plaza Jovellar, 15  - VINARÒS
Tel.: 964 45 17 38 - WhatsApp 682 52 37 93

Sempre 
les últimes 
novetats
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Berlanga y Vinaròs

Alfredo Gómez

Este año celebramos el “Año Berlanga”, en honor 
al mítico director de cine Luís García Berlanga, con 
motivo del centenario de su nacimiento en 1921. 
Con ello se pretende rendir homenaje al cineasta 
que fue el gran renovador del cine español de 
la postguerra y que podemos considerar como 
valenciano universal del siglo XX. En el MUVIM de 
Valencia se le ha organizado una magna exposición 
donde colabora nuestro querido vecino Santiago 
Castillo, gran aficionado y coleccionista de cine 
desde la ciudad del mar. La Peñíscola donde 

Berlanga, siempre perseguido por la censura, 
rodó algunas de sus cintas más emblemáticas 
como el recordado “Calabuig”, además de ser 
partícipe de manera activa en el festival de cine 
de comedia. Un centenario que va a servir sobre 
todo para acercar a Berlanga y su manera de 
hacer a las nuevas generaciones. Su forma lúdica 
de ver el cine, su ironía, sarcasmo, fetichismo y 
humor mediterráneo pasarán sin lugar a dudas a la 
historia de la cinematografía, porque su cine, que 
ha creado escuela, es ya inmortal. Es por ello que 
la Academia celebrará el año que viene en Valencia 
la edición de los Goya. ¿Y qué tiene que ver con 

Vinaròs? Pues bien, en el año 1999 se estrenaba 
su película “París-Tombuctú” protagonizada por 
Michel Piccoli, Concha Velasco, Amparo Soler Leal, 
Santiago Segura, Antonio Resines y un Juan Diego 
que ganaría el Goya al mejor actor de reparto. Esta 
película, en la que Berlanga anunciaba su retirada 
del cine, fue rodada en parte en Peñíscola… y en 
Vinaròs. En Febrer de la Torre y la zona de la playa de 
arena del Clot se dio cita todo el equipo de rodaje, 
con escenas que podemos ver en la película, con 
extras locales como Jose Gómez o tantos otros. 
Vinaròs forma ya parte del “mundo Berlanga” y del 
cine. Enhorabuena, maestro. 
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El pasado miércoles 10 de marzo en la librería Els Diaris tuvo lugar 
la presentación del libro “Cloaca de ladillas”, primera novela de 
Dany Llorach Ruiz (Editorial Círculo Rojo). El autor firmó ejemplares 
de la obra. “Cloaca de ladillas” sitúa al lector en la piel de un chico 
que se ve obligado a dejar atrás su vida para comenzar una nueva 
en la capital. 
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  T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A      

ÀGORA   
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades.... 

“H U E S O S     C R U Z A D O S” 
 de Nuruddin Farah 

 

Dissabte 27 de març ,  11h .  
Presenta el llibre : Estela Canales 

LLOC : PER DETERMINAR , SEGONS MESURES ANTI-COVID. 
     Si t’interessa participar adreçat a : albanta1958@yahoo.es 

 
Nuruddin Farah construeix amb  
aquesta  novel·la un retrat que, 
encara que feroçment crític, 
aconsegueix humanitzar les 
complexitats d'un territori 
(Somalia, Etiopia...) fracturat a 
perpetuïtat per la violència, la 
corrupció, la pobresa i el 
fanatisme.

“LA LLUVIA FINA” de Luis Landero 

Des del començament de la novel·la ( Lluvia fina , 
editada en 2019 ) l’autor, Luis Landero, ens deixa la 
seua declaració de principis expressada de manera 
nítida i clara en frases rotundes : “Ahora ya se sabe 
con certeza que los relatos no son inocentes, no 
del todo inocentes…” “Hay algo en las palabras 
que, ya de por sí, entraña un riesgo, una amenaza, 
y no es verdad que el viento se las lleve tan fácil 
como dicen. No es verdad” El text que ens ocupa 
relata com la rancúnia i greuges continguts en una 
família arriben a teixir una tela d’aranya on tots els 
seus membres acaben sent presoners . La frustració 
, el desengany, l’odi, l’egoisme…són sentiments que 
mal gestionats o ignorats enverinen la convivència 
fins a extrems impensables i que escapen al control 
racional . Landero construeix un escenari literari en el 
qual amb l’excusa de celebrar una festa d’aniversari 
els diferents personatges de la família confien els 
seus recels, victimismes i misèries. Notable resulta 
el recurs literari de crear un personatge a qui el 
conjunt de la família acudeix per a transmetre 
les seues confessions, les seues cròniques d’uns 
fets que donen a la realitat tantes interpretacions 
com personatges . Davant l’esmentat personatge 
cadascú acusa la resta de manera que els seus 
missatges acaben sent com aqueixa Lluvia fina que 
xopa més i més allí on cau, de manera que siguen 
imprevisibles  les seues conseqüències.. Estem 
davant un text en el qual s’evidencien les funestes 
conseqüències de la incomunicació , l’erroni de 
tancar-se cadascú en els seus arguments, llistat 
de culpabilitats i conviccions sense ser capaços 
ni de crear espais  que permeten dialogar sobre 
els afronts , ni tampoc superar successos passats 
que ja no se sap si van existir tal com es recorden 
. o són resultat de la ràbia, de silencis mal digerits. 
Luís Landero per a explicar l’argument de la seua 
novel·la resumeix dient “D’això, de les invencions 
de la memòria i de l’amenaça sempre latent és del 
que tracta aquesta novel·la” 
En Lluvia fina destaca la seua arquitectura literària 
on es prioritza el diàleg però en una variant 

singular: no són diàlegs independents sinó que 
estan connectats entre ells i alhora transferits al 
personatge que recull totes les veus en una actitud 
que volguera ser imparcial i comprensiva però a la 
qual acaben afectant . 
Estem també davant una novel·la que podríem 
qualificar de psicològica, en la qual apareixen 
personatges amb acusats trets en el seu caràcter 
, perfils que aprofita l’autor per a deixar un llarg 
llistat de les malalties humanes que conformen les 
diferents frustracions , aqueixes que en expressar-
se xopen com a pluja fina.
 La novel·la Lluvia  fina, conta Luis Landero. esdevé a 
partir d’una breu notícia d’un diari que narrava una 
tragèdia després d’una reunió familiar. Només va 
necessitar uns cinc mesos per a escriure-la. 
Pot ser aquest llibre siga com una crida d’atenció 
, com un paraigües que ens recorda que cal parar 
compte d’eixa Lluvia fina incontrolada que pot 
acabar xopant més del compte.

L’AUTOR
Nascut a Alburquerque, (1948) Amb la seua primera 
novel·la, Juegos de la edad tardía (1989), va guanyar 
el Premi Nacional de Literatura i el premi de la 
Crítica. A continuació va publicar Caballeros de 
fortuna (1994), l’assaig El oficio de escritor (1994), , El 
mágico aprendiz  (1999) ....fins La lluvia fina (2019) i 
El huero de Emerson (2021) 
La narrativa de Landero, que ha sigut relacionada per 
la crítica amb la novel·la intel·lectual noucentista, 
combina ironia, profunditat i tendresa, alhora que 
aconsegueix un notable domini en el disseny de 
caràcters i la presentació de situacions. Segons ha 
declarat l’autor: “Tot el que escric està marcat per 
una espècie d’obsessió cap a les persones vulgars, 
que ho són només en aparença, perquè després 
amaguen un món de somnis i es llancen a l’aventura 
de transcendir la seua pròpia existència. “.

TERTULIA LITERÀRIA ÀGORA
TERTÚLIA LITERÀRIA ÀGORA.   
    PROPERA CITA
“HUESOS CRUZADOS  de Nuruddin Farah

Dissabte 27 de març , 11h     
Si vols participar envía un email a : 
albanta1958@yahoo.es

Ressenya literària. Tertúlia Literària Àgora
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Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Un año de pandemia

 Per Fernando Juan, Concejal de Gobernación y RR.HH.  PSPV-PSOE 
Vinaròs

Nou centre cultural a Vinaròs 

Per Juan A Blanchadell

Escribir estas líneas significa volver 
un año atrás, a esas fechas de 
marzo para las que nadie estaba 
preparado, significa echar una 

mirada dolorosa por todos/as los que han perdido la 
vida, significa recordar todo aquello respecto a nuestros 
hábitos, trabajos, ocio y relaciones que hemos dejado 
atrás, y recordamos con ganas de volver a reiniciarlos. 
Significa pensar, de nuevo, cuando volveremos a hacer 
lo que nos gusta hacer, desde la libertad de elección 
personal. Significa, también pensar qué volveríamos 
a hacer y qué no, para reducir el sufrimiento de la 
sociedad a la que pertenecemos.
No, nadie estaba preparado. Nadie pensaba, ni siquiera 
imaginaba, lo que hemos vivido todos. Una sociedad 
tecnológica, del siglo XXI, con todos los adelantos 
y conocimientos que se creía, (que nos creíamos) 
invulnerables a este tipo de sucesos, pandemias, 
que sólo aparecían en películas de catástrofes y en 
novelas de ciencia ficción. Habíamos derrotado las 
enfermedades infecciosas más graves, luchado contra 
el SIDA y el Ébola, y aunque la ciencia nos advertía, 
i advierte continuamente de que no dominamos 
la naturaleza, en la sociedad desarrollada, a la que 
pertenecemos, había calado profundamente la idea de 
que sólo el Cáncer permanecía como reto de primera 
línea, y en algunos tipos de cáncer ya veíamos la luz.
Y aparece un virus, un virus de transmisión aérea, 
de muy rápida propagación y que provoca 
sintomatología grave en un porcentaje pequeño de 
la población. Pequeño, pero inmenso en lo personal. 
Y justamente la movilidad de nuestra sociedad, y 
los eventos masivos, son los que dejan la puerta 
abierta a su fácil propagación. No hay planes, no hay 
información. Con lo que teníamos, nos pusimos manos 
a la obra, utilizado los mecanismos legales existentes, 
los recursos humanos (insuficientes, después de 
draconianos recortes en la función pública, pero muy 
eficaces) y el sentido común. 
Primer objetivo: proteger la vida. De ahí el 
confinamiento, con la planificación y puesta en 
práctica de planes de confinamiento, normativas y 
regulaciones. En segundo lugar, buscar el equilibrio 
entre salud y economía, en unas condiciones muy 
cambiantes, a partir de la desescalada: Qué se podía 
hacer y qué no en cada situación, en función de la 
evolución de la pandemia. Y, en tercer lugar: planificar 
a medio y largo plazo la recuperación. Y todos estos 
objetivos, coordinando los diferentes niveles de 
administración pública, pues ha sido, y es, quien 
ha tomado las riendas para parar la pandemia. Una 
administración pública que ha recibido el apoyo de los 
diferentes sectores privados, pero a la que también los 
sectores privados con pérdidas reclaman ayudas. Ya no 
se trata de la salud de las personas, también toca ya 
el aspecto económico. Ahora que, gracias a la inmensa 
inversión humana y económica en el desarrollo de 
vacunas, algo que clásicamente tardaba 10 años, se ha 
reducido a solo 1, ya disponemos de vacunas, hemos 
de ser capaces de restablecer nuestra economía y 
sociedad, pero estando muy atentos: Esto no se ha 
acabado. Todavía no se ha acabado. 
Durante este año el equipo de gobierno ha primado 
la Gestión frente a la crispación, hemos renunciado 
prácticamente a la confrontación. Teníamos, y 
tenemos, los objetivos claros. La mayor parte de la 
oposición también, aunque haya quien se queja de 
que, cuando se abren las ventanas para mejorar la 
ventilación, pueda resfriarse. Anécdotas.

El PSOE y Som Vinaròs 
llevan ya cerca de 
seis años de gobierno 

municipal y en todos estos años los vinarocenses 
han visto como la presión fiscal ha subido a través 
del incremento del IBI en un 10% que votaron nada 
más llegar a la Alcaldía en 2015 o a través del tasazo 
del consorcio de residuos donde los alcaldes del 
PSOE, la Diputación y la Generalitat subieron un 
13% la tasa a finales de 2019.
Llevamos ya doce meses de pandemia y otros 
tantos de crisis económica. Después de todos estos 
meses las ayudas que han recibido los autónomos, 
las pequeñas empresas, los comercios de Vinaròs, 
son inexistentes y todo ello pese a que al gobierno 
municipal le sobraron en 2020 más de 3 millones 
de euros mientras decenas de autónomos y 
comercios agonizaban y cerraban la persiana.
Las políticas de la izquierda son subir los impuestos 
a todos, ahogar a la clase media, para después 
repartir migajas a modo de subvención o subsidio 
y tener así un voto cautivo en las elecciones que les 
permita mantenerse a ellos en el poder. La gente 
les importa sólo cuando les vota y desprecian a 
todos aquellos que piensan diferente.
Vinaròs necesita de un gobierno que ponga en 
el bolsillo de los vinarocenses el dinero necesario 
para reactivar la economía local y todo ello puede 
y debe hacerse con una bajada de impuestos que 
permita a las familias respirar. 
En el Partido Popular propusimos en las últimas 
elecciones municipales una rebaja del IBI para 
todos los vinarocenses. Esa misma propuesta la 
pusimos encima de la mesa en el mes de mayo 
de 2020, al inicio de la pandemia. Guillem Alsina y 
Anna Fibla hicieron oídos sordos a esa propuesta. 
El modelo económico de la izquierda es insensible 
con quienes peor lo están pasando y con un 
desmedido afán recaudatorio, y ante esto siempre 
estará el Partido Popular. Somos aquellos que 
creemos en las bajadas de impuestos como 
locomotora de la economía y las oportunidades, 
que hemos recuperado de la quiebra al 
Ayuntamiento de Vinaròs en dos ocasiones y los 
únicos que desde el inicio de la pandemia hemos 
realizado propuestas realistas para ayudar a los 
autónomos y comercios que en muchos casos han 
bajado la persiana por la inacción del PSOE y Som 
Vinaròs.

En el 2008, estando 
el PVI en el equipo 

de gobierno y siendo entonces Maria Dolores 
Miralles concejala de cultura presentamos el 
proyecto del nuevo auditorio a construir en 
los terrenos municipales en el cruce del Passeig 
Jaume Primer con la avinguda de Tarragona, 
que no únicamente sería un auditorio sino 
que, por sus dotaciones, le haría posible 
escalar un peldaño y ser presentado como el 
nuevo centro cultural de Vinaròs que es el 
título exacto que lleva el proyecto. 
Un proyecto ambicioso y rompedor, que 
resultó el ganador del concurso de ideas 
publicado meses antes, provisto con dos 
espacios escénicos, uno con para seiscientos 
espectadores provisto de una enorme caja 
escénica a la altura de los más modernos 
teatros, y otro más pequeño para doscientos 
espectadores. Dotado también de otros 
espacios, el proyecto cuenta incluso con salas 
de ensayo para músicos.
Las gestiones para la construcción del nuevo 
auditorio quedaron  arrinconadas en el 2011 
por la crisis económica y por la exigencia 
del gobierno popular que siguió al nuestro, 
de llevarlo a cabo sólo si se incluían tres 
plantas de aparcamientos subterráneos 
que incrementarían su costo mucho más allá 
de los once millones de euros previstos, lo 
que entonces se nos antojó una forma para 
aparcarlo sine die.
Recientes declaraciones de la teniente de 
alcalde de TTSV informando haber incluido 
en los presupuestos de este año una partida 
presupuestaria inicial de diez mil euros para 
poder ir comenzando con los primeros 
trámites para llevar a cabo el proyecto, no 
pueden más que complacernos, dado que va 
en la misma dirección de nuestra propuesta 
formulada a los socialistas en la reunión 
mantenida en su sede cuando se estaban 
elaborando los presupuestos municipales 
del 2020, como un punto en común de 
nuestros respectivos programas electorales 
que ambos queríamos que se llevara a cabo.
Estando los socialistas de acuerdo, en los 
presupuestos del 2020 no vimos reflejadas 
ni esta propuesta nuestra, ni ninguna de las 
otras que realizamos. Ahora nos congratula que 
los socios del PSPV  en el actual gobierno se 
sumen al carro del nuevo auditorio y de que 
hayan logrado comenzar con esta minúscula 
partida que en presupuestos sucesivos deberá 
dotarse con mucha más cuantía si es que 
queremos tener un auditorio como a Vinaròs 
corresponde.
Otro motivo de satisfacción resulta también 
la noticia del otorgamiento a nuestra Semana 
Santa de la declaración como Fiesta de 
Interés Turístico Autonómico. 
Son ya dos las fiestas de Vinaròs que gozan 
de esta denominación y no son muchas las 
poblaciones que tengan dos eventos con 
este grado de reconocimiento. Ahora toca 
ir a por las declaraciones de Interés Turístico 
Nacional.
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ACTUALITATOPINIÓE L  D I A R I E TVinaròs

Antonio Nájar

Aigua potable

Per  S. Fabregat

Ens hem  alegrat moltíssim de poder 
vore al mateix temps i a les nostres 
televisions autonòmiques, per 
primera vegada la retransmissió simultània 
d’algunes pel·lícules. Obres que pertanyen 
al nostre ideari comú i a la nostra llengua 
comuna com es el català. Retransmissions que 
contaren ja des del moment del seu anunci 
amb l’aprovació    i l’expectació    dels usuraris 
televisius i que han estat les més vistes en la 
seva franja horària pels televidents respectius. 
Algunes, coproduïdes conjuntament, com 
puguen ser “ La mort de Guillem “ o “La dona 
que parla, Federica Montseny”.
 Però aquestes  retransmissions no es deuen a 
voluntats politiques o al desigs dels respectius 
governs, es deuen sobretot a les ganes    de 
la gent de poder vore i sentir amb els seus 
diferents  accents el seu parlar comú.
Quan van tancar TV3  al País Valencià, davant 
de les amenaces de Francisco Camps al febrer 
del 2011, es va originar un terrabastall de tal 
envergadura, que ni avui 10 anys després s’ha 
pogut esmenar.    Manifestacions, protestes    i 
recollida de signatures van seguir al tancament 
de les recepcions de TV3 al   País Valencià. Es 
van recollir més de 650.000 signatures que 
van condicionar a aquesta proposta com ja 
estava programat, a presentar   una iniciativa 
legislativa popular contra la sentència de 
Francisco   Camps de tancament de la TV3 al 
País Valencià.    Però aquesta iniciativa va ser 
tombada pel govern central aleshores en 
mans del PP    ( Pensem que a Vinaròs es van 
recollir més de 4.000 signatures,entre la plaça 
del Mercat i l’Ermita).
Després amb el canvi de govern , que no de 
partit, s’albirà una mica d’esperança amb un 
acord entre Alberto Fabra ( nou president 
valencià) i el president    Mas per part de la 
Catalunya. Tot se’n anà en orris quan el 2013 
Fabra decideix tancar el canal 9.
Ara s’han succeït moltes iniciatives, com 
la proposada per Ximo Puig    el 2016, 
que  condicionava  la reciprocitat    a    la 
reobertura de Canal 9 a la concessió d’un 
múltiplex per part del Ministeri d’Indústria del 
govern    centra , o les diverses    presentades 
per Joan Baldoví l’octubre i el desembre del 
2020 , on demanava un nou múltiplex per al 
País Valencià i la reciprocitat de les televisions 
autonòmiques de l’Estat. Totes van ser 
rebutjades pel govern Espanyol.
Tanmateix cal insistir al govern del PSOE, o al 
govern que sigue, perquè els èxits assolits per 
aquestes col·laboracions  es puguen reproduir 
sempre, amb la reciprocitat demanada per la 
gent i sense el rebuig permanent del govern 
central.         

Los vecinos de la Calle Aragón y sus alrededores 
respiran polvo en verano y pisan barro en invierno. 
Las únicas actuaciones del Ayuntamiento para 
solucionar el desastroso estado de los dos 
aparcamientos públicos han sido: rellenar el firme 
con grava y parchear los agujeros que se forman. 
En VOX vamos más allá y exigimos una solución 

definitiva: el asfaltado y el acondicionamiento 
completo de los dos aparcamientos. 
Es lamentable la manera de gestionar que tiene 
el Ayuntamiento sobre aquellos asuntos que 
afectan directamente a la calidad de vida de los 
vinarocenses, a la imagen que el municipio da al 
visitante y a los servicios que ofrece al ciudadano. 

Nuestro municipio necesita un cambio de 
mentalidad urgentemente. Debemos recordarles 
una vez más a nuestros gobernantes municipales 
que a la política se viene a servir al ciudadano y no 
a servirse de él. 

Juan F. Calvo – Resp. RRSS VOX Vinaroz

Si fa unes setmanes recordàvem 
les medalles de l’exalcalde Jacinto 
Moliner ara tornem a una altra que 
vàrem ajornar: l’aigua potable. 
Sí, efectivament una medalla de 
20 anys de durada i que va ser 

atorgada amb un ajuntament amb majoria absoluta 
(PP) a FACSA (Grup Gimeno). L’empresari d’aquesta, 
Enrique Gimeno, fou condemnat a presó per tres 
delictes electorals i un de falsedat documental en el 
judici de la Gurtel per finançar amb diner negre al 
PP valencià. I que conste que no diem que aquest 
llarg contracte de 20 anys va tenir quelcom a vore 
en aquest finançament. Vint anys que s’han fet molt 
llargs i que ara li veiem el final. Ara és el moment 
de revertir aquella decisió que va deixar en mans 
privades la gestió de l’aigua potable. 
Ja des del començament en la vida política 
TOTES I TOTS SOM VINARÒS hem defensat la 
remunicipalització de tots els serveis possibles i ara 
en tenim un a l’abast. Ja en les negociacions de l’acord 
de govern vàrem acordar que s’estudiaria la viabilitat 
sobre la remunicipalització del servei d’aigua i per 
això no desistim de reivindicar. 
Segons diuen els entesos, si en un parell d’anys 
una empresa d’aigua no renuncia a la concessió 
o adjudicació és senyal que guanya molts diners. 
Aquesta empresa FACSA, segons informes no voldria 
perdre la concessió.
Sent molt més fàcil passar de públic a privat que de 
privat a públic cal dir que l’experiència sempre és 
millor i més rendible que les gestions dels serveis 
públics siguen assumits pels ajuntaments. En decurs 
d’aquests anys hem vist com moltes poblacions 
revertien la gestió de l’aigua fent-la municipal. 
Recordem que l’abastiment de l’aigua és un servei 
públic essencial i és massa important per a deixar-la 
en mans privades. 
Si en aquest temps de pandèmia s’ha legislat per 
a que ningú es quede sense servei d’aigua, sols 
la gestió pública garanteix que no hi haurà cap 
entrebanc que puga ser motiu de deixar sense el seu 
subministrament a cap llar. 
En TTSV tenim molt clar que la remunicipalització es 
podrà fer amb la voluntat política dels que regeixen 
l’ajuntament, però cal tenir en compte que per a 
portar a terme aquest procés ens cal el suport i la 
implicació de la ciutadania. Queden clares la relació 
entre els dos sectors socials que estem interessats 
en el procés: els municipis, en tant que titulats dels 
serveis, i la ciutadania com a titulars del dret a l’aigua. 
No neguem que no hi ha cap procés d’aquest tipus 
que siga senzill, però nosaltres tenim la determinació 
d’anar per aquest camí i farem tot el possible per 
aconseguir-ho.

Él Covid, nos trajo un confinamiento, donde la 
unión en convivencia con la familia, se hizo más 
fuerte en unos casos, o afloraron las desavenencias 
en otros. Nos hizo ver la necesidad que tenemos de 
los demás y lo importante que es la responsabilidad 
individual para el conjunto de la sociedad. Nos 
ha enseñado, que no somos tan fuertes como en 
ocasiones creíamos, que nada es más importante 
que la salud de los nuestros y la nuestra y que este 
viaje, llamado vida, tiene fecha de caducidad. Nos 
a dejado un sistema de salud volcado en erradicar 
la pandemia, pero con ese problema sea “dejado” 
un tanto de lado todo lo demás. La pandemia 
pasara, pero sus consecuencias no serán solo las 
secuelas que deje el “bicho”. La prevención, esa 
tan importante en todo, pero más en salud, sea 
estancado. Demasiada cita previa, llamadas de 
teléfono interminables, esperas para ser atendido 
después de días o en ocasiones meses (según 
patología), automedicación por la demasiada 
espera para ser atendido y, las enfermedades no se 
detienen. Las preguntas: ¿Están dedicados todos 
los profesionales al Covid? ¿Todas las plantas del 
Hospital están ocupadas por enfermos Covid? ¿Y el 
resto, que? Las listas de espera, han crecido de una 
manera alarmante y ya hay más de un paciente que 
por desgracia se le ha detectado una enfermedad 
terminal tarde en su última fase. Los sanitarios, 
son personas responsables, profesionales, que no 
escatiman voluntad, generosidad o esfuerzo y sin 
embargo, algo debe de fallar cuando su trabajo no 
avanza y no es suficientemente reconocido (aunque 
si agradecido). ¿Será el protocolo? ¿Él formulismo? 
¿La burocracia? Algo similar ocurre en muchas 
otras instituciones, la cita previa, las llamadas de 
teléfono donde parece que no atiende nadie al 
otro extremo o, la derivación a departamentos que 
complican al contribuyente y alargan los tramites. 
Uno de esos ejemplos: presentación al registro 
municipal de Vinarós. El teléfono de cita previa me 
dice que soy atendido desde Castellón por el PROP. 
Día 17 de febrero, me dan cita para 10 de Marzo 
a las 11,15, pidiéndome que sea puntual. El día 
de la cita, 22 días después de haberla solicitado, 
me presento a las 11horas después de poner el 
tiquet correspondiente de aparcamiento (1euro, 
1 hora). Me atendieron a las 12,50. La mayor parte 
del tiempo, fueron dos personas las que atendían 
ayudadas por una interina en ventanilla, (ambas 
tres, súper-eficientes) las cuatro mesas restantes 
con mampara y bien protegidas permanecieron 
mas del 50 %  del tiempo solas, mientras en la 
calle, más de una decena de personas esperan 
guardando turno con mascarilla. Protocolo, 
formulismo, burocracia. ¿Existe algún encargado 
del control de las funciones de los funcionarios? 
Necesitamos volver a Humanizar las Instituciones, 
más cercanas, más eficientes más…         

RECIPROCITAT ÉS LLIBERTAT

ASSOCIACIÓ CULTURAL

JAUME I

Necesitamos volver a 
Humanizar las Instituciones

VOX solicita el asfaltado de dos aparcamientos 
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ESPORTS

Cinc nadadors del CNV : Carla, Daniela, Andreu, 
Joan i David, han participat aquest cap de setmana 
del 13/14 de març en la Segona Etapa del I Meeting 
Internacional APC celebrat a la Piscina de Castelló 
i organitzat per la Federació de Natació de la 
Comunitat Valenciana.
Els nadadors van acudir acompanyats pel seu 
entrenador Albert Delmonte.

Després de quasi tres mesos sense competir i en 
restriccions a l’ hora dels entrenaments, els nostres 
nadadors tenien molta il·lusió per tornar a sentir 
els nervis i les sensacions d’una gran competició. 
Els cinc nadadors han aconseguit millorar els seus 
resultats.

David León, ha sigut el guanyador per punts 
per tabla FINA de la segona etapa del meeting, 
aconseguint un total de 729 punts.

David, ha derrotat al Internacional valencià :  Héctor 
Fontabella i al medallista nacional junior : Carlos 
Coronado. Els tres han completat el podi.
David va fer uns resultats excel·lents : 100 metres 
papallona en 55.44. , 200 metres papallona en 
2.00.22, 50 metres esquena en 26.40 i 200 metres 
lliures en 1.52.07

Andreu Jovaní, va nadar en intensitat aconseguint 
grans resultats per a ell : 50 metres lliures en 24.48, 
100 metres lliures en 54.07, 400 metres lliures en 
4.19.40 i 100 metres braça en 1.05.91

Joan Chavarría va aconseguir millors marques 
personals en totes les proves : 100 metres 
papallona en 1.01.17, 200 metres papallona en 
2.15.27, 100 metres lliures en 57.28 i 400 metres 
lliures en 4.16.39

Carla Bernial va aconseguir millors marques en 
totes les seues proves : 50 metres lliures en 27.97, 
100 metres lliures en 1.01.53, 100 metres papallona 
en 1.05.07 i 200 metres papallona en 2.23.30

Daniela Muñoz, va revalidar i millorar les seues 
marques : 50 metres lliures en 28.58, 100 metres 
lliures en 1.01.96, 100 metres braça en 1.17.02 i 200 
estils en 2.31.81

Enhorabona a tots pels resultats i a David per ser 
el guanyador i portar el nom del CNV a la part alta 
del podi!

Ara, a seguir entrenant per a continuar millorant tot 
i les dificultats derivades de la pandèmia adaptant-
nos a les noves normatives.

El CNV a la Segona Etapa del I Meeting Internacional APC 
i David León es proclama  guanyador
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PESCAE L  D I A R I E TVinaròs
Andrés Albiol Marlí punxegut

RESUM DE TOTS ELS PARTES ESTADÍSTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPECIES DEL MES DE GENER DE L’ANY 2021 (i III)

TOTAL EXTRACCIÓ…….   71.667

Expiró la inestable mar del invierno
Con unas aguas batidas por vientos de mistral finalizó la fría estación invernal. Semana corta por 
la fiesta comunitaria del viernes. Las capturas fueron flojas con precios estables.

La pesca de arrastre, los siete bous tenían previsto faenar solo los tres primeros días, y subastó 
gran variedad de pescados y mariscos, como langostino, cigala, gamba, calamar, pez de S. 
Pedro, pescadilla, salmonete, peluda, rape, caracol, galera, pulpo roquero y blanco, raya, canana 
y morralla. El cerco, las traíñas partieron hacia Castellón tras el peix blau. Y el miércoles 3 llums 
arribaron con 400 cajas (8 kg/caja) de boquerón y 300 de sardina. La procedencia era: 1 de 
Vinaròs, 1 de Barcelona y 1 de Burriana.
Los artes menores operaron cuatro jornadas. Cinco trasmalleros llevaron sepia. Uno mabre y 
pagel. Tres lenguado y rombo. Y dos langosta, cabracho y dentón.
Y el palangrillo costero, uno pilló con anzuelo lubina, dorada, sargo y pargo.

Descubriendo especies marinas antitumorales
El Institut de Ciencias del Mar (CSIC) del grupo de investigación y el I. de Ecología Acuática 
de la Universidad de Girona reveló que en nuestro litoral mediterráneo hay especies que 
contienen moléculas bioactivas, que son clave en la fabricación de innovadores fármacos 
para tratar el cáncer, enfermedades de origen bacteriano o vírico, etc. Dicho organismo 
científico dice que las agregaciones de crinoideos, que por aquí les apodamos pola y 
clavellina, en castellano les llaman lirios de mar y estrellas con plumas, son pues animales 
bentónicos pertenecientes al filo de los equinodermos como erizos, estrellitas y holoturias. 
Éstos crinoideos habitan en fondos que van de 100 a los 200 m de profundidad, en lugares 
donde pescan los barcos de arrastre especies comerciales para la alimentación, y que su 
accidental captura es el 14% de las especies que componen el descarte pesquero, además 
el 16% de éstos descartes tienen un potencial molecular bioactivo, incluido antibacterianas, 
antioxidantes, antihipertensivas, etc. Así se abre una nueva puerta a futuras investigaciones 
en el campo de la biotecnología marina.

En castellà marlín picudo, saltarín i aguja 
del Estrecho. Científicament Tetrapturus 
pflueyeri. De la família Istiofórids o peixos 
vela, este gènere és dit de quatre ales, pel 
gran desplegament alar de les pectorals 
i ventrals. Cos torpediforme, comprimit 
lateralment a mesura que s’aprima cap a 
la cua. Cap amb perfil cefàlic còncau. Té 
prolongades les mandíbules, en especial 
la superior sobreeixint més des del morro 
que en les altres espècies genèriques, a 
manera de llança arredonida, mentres 
que el maxil·lar inferior és curt i 
esmolat. Té dents diminutes en ambdós 
maxil·lars, així com en la llengua i els 
palatins. Davant de cada circular ull hi ha 
una obertura nasal. Posseix dos carenes 
a cada costat de l’eix de la cua com a 
bon nadador. Bufeta natatòria allargada 
amb moltes cambres tipus bambolla. 
Té 24 vèrtebres. Composició aletes; 1ªD 
43 ràdios, sent més alts davant per a 
anar decreixent. 2ªD 6. 1ªA 19. 2ªA 6. V 
I-2 en posició toràcica és filiforme amb 
membrana del primer ràdio als altres 
dos. Les P amb 21 són més llargues 
que en altres espècies familiars. I C en 
forma de falç. Línia lateral visible. Pell 
forta recoberta de xicotetes escates 
incrustants. Dors de color blau negre 
brillant. Flancs blancs. Ventre platejat. 
Talla 2,5 m. Pes 60 kg. Epipelágic. L’àrea 
de distribució és Atlàntica per zones 
càlides, però alguns exemplars penetren 
en el Mediterrani. Va sol o en parella. 
Es captura a la marrajera o al curri amb 
canya. En pesca esportiva quan mossega 
l’esquer i es clava l’ham efectua bots 
sobre la superfície del mar i al portar-ho 
amb la llinya cap al barco pot emergir 
ràpid i ferir amb el seu pic al pescador. 
De carn blanquinosa és saborosa per a 
torrats, etc.

PEIXOS   
Alatxa (Alacha)                                     1 kg                            
Seitó (Boquerón)                          15.025
Escrita (Raya)                                   798                           
Totina (Manta, Batoideos)                34
Besuc (Besugo)                               453
Boga/Xucla(Bogue/Picarel)             924
Rallat (Bonito)                                      1
Cavalla (Verdel, Caballa)               1.502
Veta (Cinta)                                     149
Congre (Congrio)                             414
Gall (Pez de San Pedro)                    56
Orá (Muixarra, Dorada)                2.277
Mòllera (Fanéca)                             890         
Gallineta (Cabracho)                        63
Sorell (Chicharro, Jurel)              8.288
Esparrall (Raspallón)                     1.040            
Palá (Lenguado)                              897
Sarg (Sargo)                                    424
Lliri (Tallaams, Anjova)                    500
Japuta (Palometa negra)                     2

Llobarro (Lubina)                               61
Penegal (Bocanegra)                         22
Mabre (Herrera)                             1.120
Aranya (Vívora)                               290                                       
Pagell (Breca, Pagel)                     1.561
Peluda (Solleta)                              773
Lluç (Pescadilla, Merluza)           4.172
Rap (Rape)                                 2.173
Aspet (Espetón)                           253
Juriola (Lucerna, Rubios)            229
Moll (Salmonete)                        3.412
Morralla (Serranos, etc.)            1.400
Sardina (Sardineta)                   6.398
Mero (Cherna)                                23
Letxa (Verderol, P. limón)               7
Sorella (Jurel real)                        292
Llissa (Mújol, Lisa)                         56
Pagre (Pargo)                                64
Bisso (Estornino)                          23
Gatet (Pintarroja)                             60
Roncador (Roncón)                        491                       

Rata (Miracielo)                                66
Tigre(Lenguado portugués)               13
Corva (Corvallo)                               219
Misèria (Bruixa, Gallo)                      96
Peix de rei (Pejerrey)                        31
Mamona (Brótola de roca)                5 
Saboga (Alosa)                                 3                                                                                
Dèntol (Dentón)                             309
Chopa (Cántara)                              50
Palomida(Palometa blanca)              26
Reig (Corvina)                                 18
Morruda (Sargo picudo)                   6
Vidrià (Mojarra)                              177
Salpa (Salema)                              521
Tord (Tordo, Lábridos)                    9
Rom (Rèmol, Rombo)                      52
Palaí (Acedía)                                  35
                                                 _______
Total……………………….         58.244
                               
CRUSTACIS  

Cranc de bou(Cangrejo de paleta)   58
Cranc blau (Cangrejo azul)                   26
Escamarlà (Garagan, Cigala)           7            
Llagostí (Langostino)                       730   
Galera (Estomatoideo)                  5.369
Llagosta (Langosta)                           25
Gamba (Camarón, Quisquilla)         145
                                                ______
Total      ...........................      6.359
MOL·LUSCOS
Calamars (Calamares)                  358
Sepió punxa (Choquito)                  40
Canana (Pota, Volador)                 772
Sèpia (Choco, Jibia)                    2.076
Polp roquer (Pulpo roquero)        2.225
P. blanc (P. blanco)                    1.213
P. mesquer (P. almizclado)            324
Caragol punxent (Cañailla)              53
Llonguet (Holoturia)                             4
                                                 _______
Total     ..............................   7.064 

Tripulantes arrastreros clasificando las extracciones
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ACTUALITATTAULER MUNICIPALE L  D I A R I E TVinaròs

  ·  964 401 912

  MÉS INFORMACIÓ
 ADL Agència de Desenvolupament Local
 Carrer de Sant Ramon, s/n
 Tel. 964 407 700
 www.adl.vinaros.es

  LLOC DE REALITZACIÓ
	 Centre	del	Coneixement	VINALAB 
 Carrer de Galícia, 12
 Vinaròs

  INSCRIPCIONS EN LÍNIA
 bit.ly/Reiniciat

Curs: Entrenament per 
al teu desenvolupament 

personal i professional (40h)

Dates: 7, 9, 11 i 14 JUNY
Horari: 9.30-13.30

Inscripcions	fins	al	30	de	maig

Curs: Facturació i gestió 
comptable de la PIME (40h)

Dates: 12, 14, 16, 19, 21, 23, 26 i 28 ABRIL
Horari:	9.00-14.00 

Inscripcions	fins	al	5	d’abril

AJUNTAMENT DE VINARÒS
ADL AGÈNCIA DE DESENVOLUPAMENT LOCAL

REINICIA’T
Accions formatives 2021

1r semestre

CONCURS D’APARADORS SETMANA SANTA 2021
1- Podran participar en el concurs tots els comerços de Vinaròs que disposen 
d’aparador a la via pública. El tema: LA SETMANA SANTA DE VINARÒS.
2- Inscripcions fins el dia 22 de març de 2021 al correu 
electrònic:  Cofradiasdesemanasantavinaros@hotmail.com  en el qual 
s’indique el nom de l’establiment i l’adreça.
3- Període del concurs, del 26 de març al 6 d’abril de 2021, ambdós inclosos.
4- Premis. S’atorgaran 3 premis:
1r classificat: 200 euros i diploma
2n classificat: 150 euros i diploma
3r classificat: 50 euros i diploma
5- El jurat estarà format pels membres de la Federació de Confraries i la 
regidora de Cultura.
6- La participació en el concurs implica l’acceptació de les bases. La decisió 
del jurat és inapel·lable.
Vinaròs, març de 2021
http://www.semanasantavinaros.es/ss/concurs-daparadors-setmana-santa-
vinaros-2021/
********************

CONCURSO ESCAPARATES SEMANA SANTA 2021
1- Podrán participar todos los comercios de Vinaròs , que dispongan de 
escaparate en la vía publica. El tema: LA SEMANA SANTA DE VINARÒS.
2- INSCRIPCIONES hasta el día 22 Marzo 2021 en el siguiente correo 
electrónico:
Cofradiasdesemanasantavinaros@hotmail.com Indicando el nombre del 
establecimiento y dirección.
3- PERIODO DE CONCURSO del 26 Marzo al 6 Abril 2021 ambos incluidos.
4-PREMIOS se otorgaran 3 premios .
1 clasificado premio 200 € y diploma
2 clasificado premio 150 € y diploma
3 clasificado premio 50 € Y DIPLOMA
5- EL JURADO estará formado por los componentes de la Federación de 
Cofradías y la Concejal de Cultura.
6- La participación en el concurso implica la aceptación de estas bases. El fallo 
del jurado es inapelable.
Vinaròs Marzo 2021

ANUNCI LICITACIÓ
L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 05 
de març de 2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la 
contractació de l’EXPLOTACIÓ PER TERCERES PERSONES 
DEL SERVEIS DE TEMPORADA A LES PLATGES DEL TERME 
MUNICIPAL CORRESPONENT AL PERÍODE 2021-2024. (EXP.
GRALS. 32/20 GEST. 10002/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de 
Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º pis, de dilluns a divendres 
de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /Perfil 
Contractant

Data límit de presentació de la documentació 
electrònicament: el 29 de març de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector 
Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

L’alcalde

Vinaròs a  15 de març de 2021
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ACTUALITATE L  D I A R I E TVinaròs

PUBLICITAT

ESQUELES

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

Tus afligidos: Padres, hermanos, sobrinos
y demás familia te recordamos siempre con cariño.

14º Aniversario de

Que falleció cristianamente en Vinaròs
el día 19 de marzo de 2007, a los 46 años de edad.

E.P.D.

Julián Gazulla Cerdán

Vinaròs, marzo 2021

6º Aniversario de

TUS HERMANOS, SOBRINOS, PRIMOS Y DEMÁS FAMILIA
TE RECUERDAN CON CARIÑO.

Que falleció cristianamente
el día 18 de marzo de 2015, a los 63 años de edad.

E.P.D.

Sebastián Saura Estrada

Vinaròs, marzo 2021

3º Aniversario de

Vinaròs, marzo 2021

TU MADRE, ESPOSO, HIJO, FAMILIARES Y AMIGOS
TE RECUERDAN CON MUCHO CARIÑO.

Que falleció cristianamente el día 23 de marzo de 2018,
a los 51 años de edad.

E.P.D.

MAIKA FORNER SERRET

964 450 085
Subscriviu-vos a 
El Diariet
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 
h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

20 març PITARCH c. del Pilar, 120

21 març VInARòs FARmACIA av. País Valencià, 15

22 març FERRER pl. Sant Antoni, 39

23 març ROCA San Francisco, 6

24 març GUImERÀ Pl. Parroquial, 11

25 març ADELL P. Picasso - Pio XII

26 març sAnZ c. Pont, 83

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
el setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
el setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

DILLUNS A DISSABTES (Excepte festius) DIUMENGES I FESTIUS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
              Des de 6:30 a 19:30, cada 30 minuts       
              20:30 i 21:30

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA   
              Des de 6:30 a 21:30, cada 60 minuts      

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 20:30 cada 30 minuts
             21:00 i 22:00

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 22:00 cada 60 minuts
             

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 20:30, cada 30 minuts       
              21:30 i 22:30

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 22:30, cada 60 minuts       
          

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 20:50 cada 30 minuts
             21:50 i 22:50

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 22:50 cada 60 minuts
             

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs- Benicarló-Peníscola:  

Riu Servol - Avg. Llibertat (només de tornada) - Esglèsia (només d’anada) 
- Avg. Picasso - Avg. Pio XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Polig 
Industrial (pista atletisme) - Polig. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, 
Km1045.8 - Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francescc,29 - 
Jardins Plaça Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming 
(Mercadona i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. 
P.Luna, Plenamar - Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Grna 
Hotel Peníscola - Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, 
Piscina Municipal - Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments 
Picasso - Hotel Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. 
Luna,19) - Hotel Maria Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Avg Primo de Rivera, 
31) - Plaça Constitució, Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)



MERCAT DE VINARÒS
ara, més que mai,

Des de sempre, el Mercat de Vinaròs ha estat un lloc on trobar producte
fresc, de qualitat, a bon preu i amb el consell més professional.

Sembla una oferta immillorable, veritat? Doncs no, sí que es pot millorar. Perquè 
ara, el Mercat, arriba a casa teua. El Mercat de Vinaròs posa en marxa la seua 
web de venda online, perquè ho tingues tot igual, però molt millor, a la porta 
de casa teua.

Fes la teua comanda al web www.mercatdevinaros.es i en un tres i no res 
te la portem a casa, sense calor, sense cues i sense esperes.

Mercat de Vinaros, ara, mes que mai, molt a prop teu., ,

/MercatDeVinaros

molt a prop teu.
I em

porten la 
compra 
A CASA!


